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Ministru prezidentes uzruna Saeimā 13.03.2025 

 

Cienījamā Saeimas priekšsēdētājas kundze! Godātie deputāti! 

Deputātes! Klātesošie ministri! Latvijas sabiedrība! 

Kopš manas stāšanās amatā ģeopolitiskie, ekonomiskie un arī 

iekšpolitiskie notikumi ir attīstījušies strauji. Izaicinājumi ir kļuvuši 

arvien sarežģītāki. Taču mēs kā komanda – valdībā un Saeimā – 

esam spējuši pieņemt nozīmīgus lēmumus un rīkoties mūsu 

sabiedrības labā. 

Paveikts ir daudz. Manis vadītā valdība ir apstiprinājusi divus ļoti 

sarežģītus budžetus, nosakot skaidras prioritātes.  

Pieņemti daudzi būtiski lēmumi, tostarp:  

• Nodokļu samazinājums un veicinātas iespējas ģimenēm 

iegādāties mājokli. 

• Pensiju pieaugums senioriem. 

• Panākts būtisks zāļu cenu samazinājums. 

• Uz Latvijas–Baltkrievijas robežas pabeigta žoga izbūve, uz 

robežas ar Krieviju pilnībā būs pabeigta jau šogad. 

• Piešķirts visu laiku augstākais aizsardzības finansējums. 

Izdarīts daudz, ieplānots vēl vairāk. 
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Klātesošie. 

Starptautisko notikumu straujā attīstība prasa ne tikai skaidru 

nostāju, bet arī izlēmīgu rīcību iekšpolitikā. Tāpēc svarīgi, ka 

valdībā izvērtējam līdz šim paveikto un mērķtiecīgi strādājam pie 

konkrētiem darbiem arī turpmāk. Speram ne vienmēr populārus, bet 

svarīgus soļus. 

Latvijas drošības stiprināšana, ekonomikas izaugsme, iedzīvotāju 

labklājība un atbalsts ģimenēm, kā arī birokrātijas mazināšana, 

padarot valsts pārvaldi tuvāku iedzīvotājiem, ir galvenās valdības 

prioritātes šogad.  

Ar koalīcijas partneriem esam vienojušies par konkrētiem 

uzdevumiem prioritārajās jomās pa ceturkšņiem. Šie darbi papildina 

jau esošos, valdības deklarācijā un rīcības plānā noteiktos.  

Drošība un aizsardzība 

Valdībai mūsu valsts un iedzīvotāju drošība ir un būs svarīgākā 

prioritāte.  

Uzsveru – iekšējā un ārējā drošība.  

Nevienas citas valdības laikā tik liela uzmanība un resursi nav bijuši 

veltīti iekšējai drošībai. Tas nozīmē gan mūsu iekšlietu nozares un 

personāla stiprināšanu, gan mūsu aizsardzības spēju attīstību.  
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Man ir svarīgi, ka ikdienā cilvēkiem par drošību nav jādomā, jo par 

to ir parūpējusies valsts, darot savu darbu.  

Diemžēl Krievija turpina savu brutālo karu Ukrainā. Savukārt pret 

Eiropas valstīm Krievijas autoritārais režīms īsteno hibrīdkaru – 

kiberuzbrukumus, sabotāžas, masīvas informācijas ietekmēšanas 

operācijas. 

Hibrīdkaram ir visdažādākās formas, taču to vieno mērķis – iebiedēt 

un šķelt Eiropas un tostarp arī mūsu sabiedrību. Un to pieļaut mēs 

nedrīkstam, tādēļ ieguldījums aizsardzības un iekšlietu nozarēs ir 

izšķirīgi svarīgs.  

Šī valdība ir paveikusi daudz iekšlietu nozarē: 

• Panākts atalgojuma kāpums. Ar šo gadu policistiem, 

ugunsdzēsējiem, robežsargiem, iekšējas drošības biroja un 

ieslodzījuma vietās nodarbinātajiem ir noteikta jauna piemaksa 

300 eiro apmērā. Un paaugstinātas mēnešalgas vidēji par 10%. 

• Praktiski izbūvēta austrumu ārējā robeža. Uz Latvijas–

Baltkrievijas robežas pabeigta žoga izbūve, ar Krieviju pilnībā 

būs pabeigta šogad. Vēl pilnveido sarežģītos posmus un aprīko 

robežu ar mūsdienu tehnoloģijām.  

• Pagājušajā gadā no valsts robežas nelikumīgas šķērsošanas 

atturētas personas vairāk nekā 5400 gadījumu.  
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• Nodrošināti glābēji – VUGD aprīkots ar jaunu autotransportu, 

tehniku un drošības līdzekļiem. 

• VUGD tagad ir viens no iekšlietu dienestiem, kur uz amata 

vietām ir konkurence, pateicoties šiem ieguldījumiem.  

 

Esam būtiski stiprinājuši gatavību neparedzētām situācijām un 

drošības izaicinājumiem: 

• Izbūvējot katastrofu pārvaldības centrus visā Latvijā, kur 

apvienoti iekšlietu un citi dienesti, tostarp NMPD. Šī gada 

pirmajā pusē dienesti uzsāks darbu jaunās bāzēs Daugavpilī, 

Dagdā, Saulkrastos, Ilūkstē un citviet. 

• Izstrādājot lietotni un mājaslapu “112 Latvija”, kur ikviens 

iedzīvotājs var tikt operatīvi informēts par jebkāda veida 

ārkārtas situācijām.    

• Sakārtojot civilās aizsardzības sistēmu. Līdz gada beigām 

iekārtosim vismaz 500 patvēruma vietas. Tas būs iespējams par 

Eiropas Savienības fondu finansējumu, ko varēs izmantot arī 

pašvaldības.   

• Šī gada vidū beidzot Latvijā sāks darboties agrīnās 

brīdināšanas šūnu apraides sistēma. Tā nodrošinās, ka pie 

jebkuras krīzes situācijas jebkura persona saņems ziņu uz 

mobilo tālruni ar informāciju.  
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• Ar katru dienu kļūstam profesionālāki un spējam arvien 

savlaicīgāk ieraudzīt, atpazīt, novērst un apkarot uzmākšanās, 

uzbrukumu un vardarbības gadījumus. Jau drīzumā fiziski 

uzsāksim varmāku uzraudzīšanu elektroniski – ar aproču 

palīdzību.  

• Efektīvi strādājam ar sankciju politikas izpildi – esam 

izveidojuši vienu centrālo iestādi, kas nodarbojas ar sankciju 

pārvaldi. 

• Visbeidzot – šogad sāks darboties Krīzes vadības centrs, ja 

deputāti pieņems nepieciešamos grozījumus likumos, kas 

nodrošinās valsts un pašvaldību institūciju sagatavošanos 

iespējamajām krīzēm un nodrošinās to efektīvu pārvarēšanu.   

 

Es ticu, ka valsts drošība ir pamats ilgtspējīgai mūsu valsts 

ekonomiskajai izaugsmei, iedzīvotāju labklājībai un efektīvai 

pārvaldei. Tikai drošā valstī iespējams īstenot reformas un radīt 

apstākļus, kur cilvēki aktīvi piedalās savas nākotnes veidošanā. 

Aizvadītajā gadā panācām, ka aizsardzības izdevumi pirmo reizi 

Latvijas vēsturē pārsniedz vienu miljardu eiro. Jau šogad 

aizsardzības spēju stiprināšanai novirzīsim vismaz 4%, bet 

tuvākajos gados sasniegsim 5% no IKP.  
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Kā to panāksim? Aizsardzības un finanšu ministriem esmu 

uzdevusi izstrādāt skaidru redzējumu par soļiem, kas īstenojami. 

Vienlaikus arī pašai aizsardzības nozarei esmu uzdevusi pārskatīt 

savus izdevumus. Svarīga kristālskaidra pārliecība gan par esošā, 

gan turpmākā finansējuma izlietojumu.  

Būtiski, ka vienprātība par nepieciešamību palielināt ieguldījumus 

aizsardzībā ir visā Eiropas Savienībā. 

Ārkārtas Eiropadomē kopā ar citu valstu līderiem panācu vienošanos 

par virkni pasākumu, kas ļaus veikt apjomīgas investīcijas 

aizsardzībā un stiprināt mūsu drošību. Tas nozīmē, ka Latvija varēs 

ieguldīt tur, kur tas ir visvairāk nepieciešams, un izmantot tam 

papildu finansējumu. 

Vienojāmies arī mazināt birokrātiskos šķēršļus militārās 

industrijas attīstībai, kas sniegs iespējas ne tikai citām Eiropas 

valstīm, bet arī Latvijai attīstīt vietējo industriju, radot Latvijā jaunas 

darbavietas un attīstot mūsu tehnoloģijas. 

Tomēr pie sasniegtā neapstāsimies – tas noteikti nav maksimums, uz 

ko Eiropa ir spējīga.  

Jau nākamajā nedēļā Briselē turpināšu diskusijas ar citiem Eiropas 

valstu un institūciju līderiem, lai rastu vēl papildu finansējuma 
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avotus aizsardzības vajadzību finansēšanai – gan īstermiņā, gan 

ilgtermiņā.  

Arī nacionālā līmenī esmu lēmusi aizsardzības industrijas 

projektiem paredzēt "zaļo koridoru" ar iespēju saņemt prioritārā 

kārtībā valsts pārvaldes pakalpojumus. Tā kā saprotu, ka 

Aizsardzības ministrijas galvenais uzdevums ir aizsargāt un strādāt 

mūsu NATO spēju nodrošināšanā, esmu uzdevusi par militārās 

industrijas attīstītājiem un kontaktpunktu kļūt Ekonomikas 

ministrijai sadarbībā ar Aizsardzības ministriju. Sagaidu, ka 

nepieciešamie grozījumi normatīvajos aktos līdz 10. aprīlim jau būs 

izstrādāti. 

Eiropadomē kopā ar Baltijas un Polijas kolēģiem arī nostiprinājām 

Eiropas Savienības un NATO ārējās robežas drošības nozīmi. Bija 

kārtīgi jāpacīnās, lai pierādītu, cik lielas investīcijas un personāl-

resursa ieguldījumu no mums prasa šis pienākums sargāt Austrumu 

robežu. Bet mēs to izdarījām, jo man tas bija svarīgi! Latvija sargā 

Eiropu no agresorvalstu draudiem un cīnās pret Krievijas un 

Baltkrievijas hibrīdapdraudējumiem. Mēs to darām labi un 

turpināsim darīt. 

Latvija ir viena no vadošajām valstīm Eiropā un NATO, kad runa ir 

par atvēlēto finansējumu aizsardzībai. Mēs plānveidīgi veicam 

nepieciešamā bruņojuma iepirkumus, tiek būvēta Baltijas 
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aizsardzības līnija, un esam līderi militārā atbalsta sniegšanā 

Ukrainai.  

Kam vēl nepieciešams finansējums papildus: 

• mēs apgādāsim mūsu karavīrus ar jaunu bruņutehniku,  

• gaisa telpas aizsardzības sistēmām,  

• artilēriju,  

• droniem,  

• kā arī individuālo ekipējumu.  

Stiprināsim savas aizsardzības spējas uz zemes, gaisā un jūrā, kā arī 

attīstīsim nacionālo aizsardzības industriju. Turpinām atbalstīt 

Ukrainu, jo Ukraina cīnās par visiem mums. 

Es kā valdības vadītāja, kā mamma trim bērniem vēlētos, kaut šīs 

investīcijas mēs varētu novirzīt citām jomām. Vairāk veselībai, 

izglītībai, ģimenēm.  

Gribam mieru. Bet, tā kā Krievija uzbrūk tiem, kas tās skatījumā ir 

vāji, ir svarīgi, ka esam militāri spēcīgi un saliedēti kā sabiedrība.   

Mums ir profesionālā dienesta un valsts aizsardzības dienesta 

karavīri! Mums ir pašaizliedzīgi zemessargi! Mums ir varonīgi 

policisti, robežsargi un ugunsdzēsēji-glābēji. Mums ir izcili 

profesionāli un zinoši diplomāti. 
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Mums ir brīnišķīgi brīvprātīgie un jaunieši, kuri ar degsmi un 

pārliecību pievienojas valsts aizsardzības dienestam, Zemessardzei 

un Jaunsardzei! Viņu apņēmība un patriotisms ir pamats spēcīgai 

nākotnei.  

Valdība rūpēsies par to, lai viņi visi strādātu vienam mērķim – 

Latvijas drošībai. Lai būtu nepieciešamais aprīkojums, finansējums, 

un šajā darbā tiktu iesaistīta visa sabiedrība un nevalstiskās 

organizācijas.  

Ārlietas 

Mūsu sabiedrība – tie ir mūsu cilvēki ne tikai Latvijā, bet arī ārpus 

tās robežām.  

Pērn apstiprinātais plāns darbam ar diasporu turpmākajiem gadiem 

ir solis uz ciešāku sadarbību un nodrošinās mūsu tautiešiem ārvalstīs 

iespēju aktīvi iesaistīties valsts un sabiedrībai nozīmīgu lēmumu 

pieņemšanā. 

Mūsu cilvēkus redz un dzird ārvalstīs, mūsos ieklausās. Mūs 

novērtē. Tas ir īpaši svarīgi šobrīd, kad sabiedrībā izskan jautājumi 

par transatlantisko attiecību noturību.  

No ASV divu mēnešu laikā esam saņēmuši skaidru signālu, ka  
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• Trampa administrācija novērtē NATO. 

• Neplāno izstāties no NATO. 

• Un vēlas militāri spēcīgāku Aliansi.  

Abu partiju kongresmeņi, senatori un jaunās administrācijas 

pārstāvji īpaši atzinīgi novērtē Latvijas un visu Baltijas valstu 

līderību NATO attiecībā uz ieguldījumiem drošībā un aizsardzībā.  

Latvija aktīvi strādā ar ASV administrāciju un esam skaidri 

identificējuši virkni praktisku drošības un ekonomikas sadarbības 

virzienu:  

• Enerģētikas neatkarība. 

• Aizsardzības un drošības jomās, īpaši kiberdrošībā. 

• Un jauno tehnoloģiju jomās, kur Latvijai ir izcilas iestrādes 

5G/6G un kvantu tehnoloģijās. 

Ekonomikas izaugsme un birokrātijas mazināšana 

Cienījamie klātesošie. 

Ar mazākiem birokrātiskajiem šķēršļiem mēs varam veidot 

labvēlīgus apstākļus inovācijām un investīcijām. Tas savukārt 

nodrošina ekonomisko izaugsmi Latvijā.  

Un šajā jomā esam paveikuši daudz: 
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• Pieņēmuši izmaiņas darbaspēka nodokļos, lai palielinātu neto 

ienākumus lielākajai daļai strādājošo.  

• Ieviesuši jaunas atbalsta programmas uzņēmumiem, tostarp 

procentu subsīdijas aizdevumiem.  

• Esam apstiprinājuši jaunu ekonomiskās izaugsmes stratēģiju, 

kas paredz divkāršot IKP nākamo desmit gadu laikā.   

• Aizvadītajā gadā reformēta Latvijas Investīciju un attīstības 

aģentūra, lai tā pamatā varētu nodarboties ar galveno – 

investīciju piesaisti un eksporta veicināšanu. Un jau pagājušajā 

gadā piesaistīto investīciju apjoms auga par 6%, šogad 

paredzēts kāpināt par 20 %. 

• Šogad darbu uzsāks Mākslīgā intelekta centrs Latvijā. 

Mākslīgais intelekts ir šodienas un nākotnes attīstības atslēga. 

Tie, kas būs pirmie pie tā radīšanas un pielietošanas, būs to 

valstu sarakstā, kuras būs veiksmīgas un labklājīgas. Tā ir 

LATVIJAS lielā iespēja attīstīt savu ekonomiku kopā ar 

pasaules tehnoloģiju gigantiem. Valsts politika un biznesa 

mijiedarbība mākslīgā intelekta jomā palīdzēs mums strauji 

attīstīt ekonomiku un būt konkurētspējīgākiem.  

• Jau tagad LATVIJA pasaulē ir pazīstama ar savu plašo digitālo 

pakalpojumu klāstu gan valsts pakalpojumos, gan privātajā 

biznesā. Mums ir jāizmanto šī iespēja attīstīt savu valsti un 
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panākt to, par ko sapņojam – par labklājību mūsdienās ar 

tehnoloģiju starpniecību.  

Latvija ir salīdzinoši neliela valsts, kas lēmumus spēj pieņemt gana 

ātri. Tad, ja mēs to paši gribam. Pasaule mūs ievēro tikai tad, ja 

spējam demonstrēt, ka esam inovatīvi, sekojam līdzi laikam un 

nebaidāmies. Un MĒS TO SPĒJAM.  

Jau tagad mūsu digitālie uzņēmumi ir vieni no flagmaņiem 

Eiropas tirgos. Mēs nevaram pie tā apstāties.  

Man ir svarīgi, ka strādājam efektīvāk, tāpēc viens no VALDĪBAS 

prioritārajiem mērķiem ir mazināt birokrātiju par 25%. 

• Līdz marta beigām Ekonomikas ministrijai esmu uzdevusi 

iesniegt nepieciešamos likumprojektus, lai pabeigtu pirmo 

posmu birokrātijas mazināšanā nekustamā īpašuma 

attīstības jomā. 

• Savukārt Finanšu ministrija līdz jūlijam jāiesniedz pasākumu 

pakotne, kas samazina birokrātiju publiskajos iepirkumos 

un Eiropas fondu apguvē. Piemēram, pārskatīt publisko 

iepirkumu minimālo slieksni, kas nav pārskatīts daudzus gadus, 

lai gan ekonomika ir būtiski mainījusies.  
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Pēc manas iniciatīvas uzņēmēji, valsts pārvalde un nevalstiskās 

organizācijas cieši sadarbosies, lai apzinātu pašreizējos šķēršļus un 

sniegtu priekšlikumus efektīvākai valsts pārvaldei.  

Manā paspārnē VALSTS KANCELEJA cieši kopvadīs ar LRTK kā 

otru līdzpriekšsēdētāju rīcības grupu, kas veic aptaujas gan valsts 

pārvaldē, gan darba devēju, gan nevalstisko organizāciju vidū.  

Strādājot visiem kopā, es ticu, ka mēs padarīsim efektīvāku valsts 

pārvaldi un varēsim šos resursus novirzīt atbalstam ģimenēm un 

drošībai.  

Es ļoti cienu mūsu publiskās pārvaldes darbiniekus. Ļoti bieži 

viņiem nākas strādāt paaugstināta stresa apstākļos, darīt nozīmīgu 

darbu, kas ne vienmēr redzams plašākai sabiedrībai. Un tāpēc es 

gribu uzsvērt, ka birokrātijas mazināšana ir visu mūsu interesēs, lai 

mūsu ekonomika augtu un mēs kļūtu turīgāki. Ir svarīgi, ka 

ierēdniecības darbs kļūst efektīvāks. 

Latvijas ģimeņu labklājība un demogrāfija 

Pieņemot jebkādus lēmumus, vienmēr centrā ir cilvēks. Aiz drošības 

stiprināšanas un ekonomikas izaugsmes lielajām prioritātēm 

nedrīkst pazust ikdienas vajadzības. Ģimeņu labklājība un 
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demogrāfija ir valdības viena no galvenajām prioritātēm un man 

personiski svarīgs uzdevums. Tāpēc:  

• Esam palielinājuši finansiālo atbalstu tām ģimenēm, kuras 

izvēlas apvienot bērna kopšanu un nodarbinātību. No šī gada 

tie ir 75% iepriekšējo 50% vietā.  

• Savukārt bērna ar invaliditāti kopšanas pabalsts paaugstināts 

par 100 eiro, pārsniedzot 400 eiro mēnesī.  

• Esam vienkāršojuši atbalsta mehānismu un paplašinājuši zemas 

īres maksas mājokļu būvniecību reģionos. 

• Turpmāk tiks nodrošināti divi valsts finansēti psihosociālās 

rehabilitācijas pakalpojumi bērniem ar autiskā spektra 

traucējumiem, kuri līdz šim tika sniegti pilotprojektu ietvaros. 

Tie ir būtiski lēmumi, kas sniedz atbalstu ģimenēm ar bērniem. 

Vienlaikus arī šajā jomā darāmā vēl ir daudz.  

Pētījumos par demogrāfiju kā galvenie faktori, kas ietekmē 

motivāciju veidot ģimeni un radīt bērnus, izceļas: 

• Nepieciešamība pēc iekšējas pārliecības un psiholoģiskās 

gatavības, finansiālās drošības, kā arī papildu valsts un 

pašvaldību atbalsta.  
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• Būtiskas ir arī praktiskas lietas – pieejami un kvalitatīvi 

bērnudārzi, ģimenes atbalsta pasākumi, pretimnākoša 

attieksme no darba devējiem un skaidra informācija par 

pieejamo atbalstu. 

Tāpēc esmu uzdevusi labklājības ministram līdz jūnijam iesniegt 

valdībā Demogrāfijas stratēģiju ar konkrētiem soļiem un 

ilgtermiņa plānu, kas fokusēsies uz Latvijas ģimeņu dzīves 

kvalitātes uzlabošanu, veselību un ekonomisko drošību. 

Tajā jāiekļauj arī: 

• Atbalstu mājokļu jautājumos, saņemot kredītu vai iespēju īrēt 

ģimenei piemērotu mājokli. 

• Mehānismu, kā mainīt banku attieksmi pret jaunajām 

ģimenēm, izvērtējot kredītspēju, īpaši reģionos. 

• Jo īpaši – nabadzības riska mazināšanu vientuļajām ģimenēm, 

vecākiem, kas vieni audzina bērnu. 

• Pieejamu mātes un bērna veselības aprūpi. 

Pēdējo divu dekāžu laikā Latvijas sabiedrības vērtību sistēmā ir 

notikušas būtiskas izmaiņas. Ja pirms divdesmit gadiem “bērni un 

ģimene” bija trešā nozīmīgākā vērtība, tad tagad “miers pasaulē” un 

“valsts drošība” ir arī ienākušas mūsu prioritātēs. Tas ir saprotami. 
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Karš Ukrainā ir būtiski ietekmējis sabiedrības noskaņojumu. Un 

tieši tāpēc drošība ir un būs valdības galvenā prioritāte.  

Latvijas spēks un nākotne sakņojas tās cilvēkos: 

• Ģimenēs, kas audzina bērnus. 

• Jauniešos, kas veido mūsu nākotni.  

• Ikkatrā, kurš ar savu darbu, zināšanām un idejām stiprina mūsu 

valsti.  

Mūsu pienākums ir veidot valsti, kur ikkatrs mūsu cilvēks jūtas drošs 

un piederīgs, kur dzīves kvalitāte ļauj ne tikai sapņot, bet arī īstenot 

sapņus. Tepat, Latvijā.  

Citas prioritātes 

Cienījamie klātesošie.  

Ir vēl virkne darbu, ko esam paveikuši šajā valdībā, ar ko varam 

lepoties. Piemēram, veselības jomā paplašināts kompensējamo zāļu 

saraksts un uzlabota primārā veselības aprūpe. Izglītības jomā kā 

piemēru varu minēt būtiski palielināto pedagogu atalgojumu.  

Jā, visām nozarēm naudas nepietiek. Un bieži vien nākas pieņemt 

skaudrus lēmumus. Bet šīs valdības laikā esam paveikuši daudz.  



17 
 

Šogad daudz uzdevumu būs jaunajam satiksmes ministram. Mums 

kā Latvijai ir svarīgi saglabāt un nostiprināt savas pozīcijas aviācijas 

nozarē. Ministrijas uzdevums būs šogad veiksmīgi īstenot airBaltic 

publisko piedāvājumu, lai mūsu nacionālā aviokompānija turpinātu 

augt un stiprināt Latvijas ekonomiku. 

Tāpat ministrijai esmu uzdevusi izstrādāt skaidru Latvijas ostu un 

dzelzceļa pārvaldības modeli un biznesa pārorientācijas plānu, jo 

sadarbībai ar Krieviju vairs nav ilgtermiņa ekonomiskās 

perspektīvas. Sagaidu nevis žēlošanos par to, ka nozarei ir grūti laiki, 

bet reālu plānu, ko darīt.  

Šajos ģeopolitiskajos apstākļos satiksmes nozares projektos svarīga 

ir drošības dimensijas stiprināšana gan attiecībā uz infrastruktūru, 

gan kritiski svarīgām piegāžu ķēdēm. “Rail Baltica” īstenošana ir 

jāpaātrina un jāuzsāk reāla sliežu ceļa būvniecība, lai pēc 

iespējas ātrāk savienotu Baltijas valstis ar Poliju. “Rail Baltica” ir 

būtisks militārās mobilitātes infrastruktūras elements.  

Cienījamie klātesošie.  

Izaicinājumi ir un būs vienmēr. 

Tas ir jebkuras attīstītas valsts ceļš. Mēs neesam vienīgie, kas 

piedzīvo pārmaiņas. Piemēram, arī mūsu kaimiņos Igaunijā notiek 
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pārmaiņas valdībā. Demokrātiskās valstīs ir svarīgi, ka politiķi spēj 

reflektēt, ieklausīties sabiedrībā un pieņemt nepieciešamos 

lēmumus, lai virzītos uz priekšu. Svarīgākais ir nevis pārmaiņas 

pašas par sevi, bet gan to rezultāts – spēcīgāka, pārtikušāka un 

drošāka Latvija. 

Es redzu un dzirdu, ka daudzi Latvijā ir satraukušies saistībā ar 

dažādiem paziņojumiem par Krievijas kara Ukrainā iznākumu. 

Cilvēki pamatoti uzdod jautājumus:  

• Vai mēs esam drošībā?  

• Vai NATO 5. pants joprojām garantē mūsu aizsardzību?  

• Vai mēs esam nākamie pēc Ukrainas?  

Tie ir nopietni jautājumi, pret kuriem nevaram attiekties vieglprātīgi. 

Pārfrāzējot Marku Tvenu – ziņas par alianses nāvi ir stipri 

pāragras un pārspīlētas.  

NATO kolektīvās aizsardzības garantijas ir un būs mūsu drošības 

pamats. Arī Krievija tūlītēju militāru apdraudējumu mums nespēj 

radīt. 

Mēs darām visu nepieciešamo, lai būtu spēcīgi un saliedēti gan mūsu 

valstī, gan Eiropā un Ziemeļatlantijas aliansē. 

Mēs pazīstam Krieviju labāk par virkni citu pasaules valstu, mūsu 

viedoklī ieklausās un ņem vērā.  
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Krievijas koloniālās ambīcijas nekur nepazudīs, bet mēs esam tieši 

tik gatavi, lai tās iegrožotu, atturētu un apturētu.  

Mēs esam Eiropa, un Eiropa ir Latvija. Un mūsu uzdevums un 

atbildība ir sargāt Eiropu.  

Mana Latvija, mana atbildība. 

Dievs svētī Latviju. 

 

 

 


